
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Tirsdag den 20.09.22 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30 -21.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VB), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Antje 

 

Afbud: Mille  

 

Fraværende:  

 

0. Budget 2023 Herning Kommune (15 

min) 

 

Orientering om høringsskrivelse endelig 

og eventuelt orientering omkring 

budgetforslaget, som det fremstår nu inden 

første behandling ved september mødet 

for byrådet. 

 

Bilag: 

Budgetter og regnskaber (herning.dk) 

 

Brian gennemgik budgethøringsskrivelsen, som er fremsendt fra 

Snejbjerg Skoles bestyrelse. 

 

Brian gennemgik kort de overordnede linjer i budgetforslaget og 

baggrunden for, at der skal laves en besparelse. 

Snejbjerg er nævnt med afsatte midler til daginstitutionsbyggeri. 

Snejbjerg Skole er nævnt med byggeri af to klasselokaler i 

2023. 

 

Ift. Gødstrup-planerne er der peget på, at eleverne i udskolingen 

skal gå på Lundgårdskolen. 

 

På Børne-familieudvalgets område skal der i 2023 spares fem 

millioner koner og i årene 2024-26 ti millioner kroner. 

Vi ved endnu ikke hvordan besparelserne skal udmøntes. 

 

1. Sammen om folkeskolen (15 min) 

 

Høringsbrev og diverse materialer. 

Orientering og udfærdigelse af 

høringsbrev. 

 

Bilag: 

Høringsbrev og materialer 

 

Brian gennemgik baggrunden for partnerskabet Sammen om 

folkeskolen. 

Skolebestyrelsen skal lave høringssvar til oplægget om en lokal 

udgave af ’Sammen om Skolen’ 

 

Stikord til høringssvar: 

Styrke sammenholdet blandt skolebestyrelserne.  

Få flere perspektiver på tingene. 

Findes de kanaler allerede? Skal det erstatte noget andet?  

Mangler der måske interessenter fra erhvervslivet, de 

videregående uddannelser. 

Vigtigt at rammesætte hvad formålet vil være. 

 

Frist for høringssvar er d. 5. oktober.  

Udkast laves og rundsendes til kommentering. 

 

https://www.herning.dk/om-kommunen/budget-og-regnskab/budgetter-og-regnskaber/


2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

Valg til elevrådet er foretaget. 

 

 

Der har været valg til elevrådet, hvorefter Liselotte, Brian og 

Lillian deltog i første møde. 

Mille blev valgt som formand og Antje som næstformand. 

 

Elevrådet har allerede et par ting, de gerne vil drøfte med 

skolebestyrelsen: 

Skolebodens salg – her er et ønske om at få nogle ting tilbage til 

boden. (Dette skal med på næste skolebestyrelsesmøde). 

Elevrådets hyggeeftermiddag vil elevrådet gerne arrangere igen 

til forår/sommer. 

 

Elevrådet skal også i gang med at være med til at lave skolens 

undervisningsmiljøvurdering.  

 

3. Budgetkursus for bestyrelser (10 

min) 

 

Tilbagemelding fra kurset ved Henrik 

Overgaard Juhl. 

 

Henrik har været på budgetkursus på Herning Kommune.  

En kommunes økonomi er en meget kompleks sag, hvor der er 

regler og love for hvad man kan og må ift. de forskellige 

serviceområder.  

En gennemgang af det økonomiske årshjul med 

budgetkonference og budgetlægning. 

 

Der kommer evt. et yderligere kursus for bestyrelsesmedlemmer 

senere, hvor man kan bevæge sig yderligere ned i lagene. 

 

Kurset var lidt overordnet ift. det, vi har brug for som 

bestyrelse. 

4. Tilbagemelding fra samrådsmøde (10 

min). 

 

Tilbagemelding fra samrådsmødet ved 

Monika Bukhave Fruergaard. 

 

Monika har været til samrådsmøde med alle formændene fra 

skoler og daginstitutionsbestyrelser samt repræsentanter for 

lederne samt Børne- familieudvalget. 

Emner, der var oppe at vende på mødet: 

De stigende forbrugsafgifter. 

Vedligeholdelse på de kommunale bygninger. 

Snejbjerg/Gødstrup-området. 

Mangel på personale. Drøftelse af seniorordninger.  

Tour de bestyrelse, der er flyttet til 1/11. 

Rekruttering og fastholdelse – flere shopper rundt. 

Busdrøftelse. 

 

Pause (10min)  



5. Tilbagemelding fra SB-deltagelse på 

forældremøder. (20 min). 

 

Er der viden fra forældremøderne vi skal 

have arbejdet med? 

 

 

0. årgang: Trafikken – der er tryk på ned på cykelstien særligt 

lige op til skolestart. De store kører indenom.  

0.-1. klasses cykelparkering – eleverne skal gerne ledes rundt på 

stien. 

2. årgang – lektiehjælp i SFO, skærmtid i SFO. 

3. årgang: klippedag uheldig placeret på Black Friday.  

Der er færre idrætstimer. Der bruges lang tid på omklædning. Er 

det stadig en idrætsskole. Trafikken når eleverne cykler hjem. 

De små føler sig utrygge ved de store. Cykelparkering – der er 

ikke plads nok til cyklerne i 2.-3. årgang, 4.-5. årgang og 7. 

årgang. Skolepatruljen – tvivl om hvem, der skal stå.  

Store børn der bruger 0. klasses cykler i frikvartererne. 

Lektiecafé – tidspunktet i SFO’en. 

4. årgang: Flaskehals ved cykelstien ind fra Nørretanderupvej. 

Udfordring med at dørene åbner 7.30. Skolebussen. Tommel op 

til skærmfri SFO. Lektiecafé-tidspunktet i SFO ligger sent. 

5. årgang: Bekymring omkring sygemeldte lærere. 

6. årgang: Forslag om at udskolingen møder senere i stedet for 

tidligere fri.  

 

6. Orientering omkring 

Gødstrupplaner. (20 min) 

 

Orientering fra møde med forvaltningen, 

hvor skolebestyrelsesformand Monika 

Bukhave Fruergaard og skoleleder Brian 

Rasmussen, samt øvrige Snejbjerg 

institutioners ledere og 

bestyrelsesformænd var inviteret til 

orientering omkring Gødstrupplanerne. 

 

Monika og Brian har været til orientering om Gødstrupplanerne.  

Der kører en proces med Byrådet og politikerne. 

I Gødstrup forventes der at skulle være en kommende bydel og 

forventeligt også en daginstitution/skole i 2029/30.  

Orientering om forskellige mulige scenarier samt økonomien, 

der vil skulle ligge bag.  

Der arbejdes med et scenarie, hvor Snejbjerg og Engbjerg 

fortsat er to skoledistrikter. 

Der arbejdes også med et scenarie, hvor Snejbjerg og Engbjerg 

er ét samlet skoledistrikt men på to matrikler. 

 

Der vil i den kommende tid være en løbende proces med 

inddragelse af skolebestyrelserne og senere en høringsrunde.  

 

7. SFO lektiehjælp setup. (20 min) 

 

Drøftelse omkring setup for lektiehjælp i 

SFO. 

 

Mads orienterede om setuppet for lektiecaféen.  

Lektiehjælp er et tilbud til børnene. Der kører forskellige tilbud 

og aktiviteter i SFO’en indtil 15.30 hver dag, det kan være 

kreative aktiviteter, bevægelsesaktiviteter, udeaktiviteter mv. 

baseret på selvbestemmelse og medbestemmelse.  

Der er 3-4 børn der benytter sig af lektiecaféen.  

 

Drøftelse og meningsudveksling af forskellige muligheder.   

Nudging til lektiehjælp fra forældre og lærere.  

Punktet skal tages op igen på et kommende møde. 

Ledelsen laver en forespørgsel hos lærerne i 1.-4. klasse.  

 



8. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Økonomi SFO og skole 

- SFO 

 

Bilag:  

Økonomioversigter skole og SFO 

 

Økonomiudskrifterne er udsendt til selvstudie. 

 

SFO: der lægges gulvtæppe på i uge 42 i klublokalet pga. 

støjgener. 

9. Eventuelt. (5 min) 

 

 

10. Næste møde. 

 

Tirsdag d. 25. oktober 2022 kl. 18.30-21.00. 

Det er et fælles bestyrelsesmøde med Engbjergskolen, som 

holdes på Snejbjerg Skole. 

 

 


